

Press Release

Communiqué de presse

Finance Profession Leaders Establish a Network for International Cooperation in Areas of Mutual Interest

DFCG (Association Nationale des Directeurs Financiers et de Contrôle de Gestion in France) welcomed Chief Financial Officer (CFO) institute presidents, general secretaries or general managers from Germany, Greece, Italy, Mexico, Morocco, Portugal, Spain, South Africa, Tunisia, and Western Africa on December 7, 2021, in Paris during the annual Financium conference, for finance leaders, to discuss collaborative opportunities in areas of mutual interest for our collective association membership.

Additional countries and their professional finance associations have shown significant interest in this collaborative initiative with a view to further cooperation with other geographies.

A mutual area of interest initially emerging is ESG, and the importance of working together to provide our members with an active forum and network through which to learn, discuss, and engage in important international initiatives actively underway in Europe, and around the world, such as sustainability standards and information.

Other areas of agreed collaboration are expected to include Digitisation and Taxation, and other topics will be explored to ensure that all countries and continents are given a voice and the opportunity to lead these, or other, common topics of interest on behalf of our members.

Additionally, we recognise the need to consult our members to prioritise other important areas of mutual interest upon which we can cooperate to the benefit of all.

The International Group of the DFCG will play an active role in coordinating and launching the first initiative on ESG, amongst the partner organizations and associations.

We look forward to sharing more in the coming months, both on our collective priorities and steps forward against initiatives in progress, such as the ESG topic. This collaborative approach and initiative are a direct result of such interest and importance for our international community.

Les leaders de la profession Financière établissent un Réseau de coopération internationale sur des thèmes d'intérêt mutuel

La DFCG (Association Nationale des Directeurs Financiers et de Contrôle de Gestion en France) a accueilli les présidents et directeurs généraux ou secrétaires généraux des instituts de Dirigeants Administratifs et Financiers (DAF) d'Afrique du Sud, d'Allemagne, d'Espagne, de Grèce, d'Italie, du Maroc, du Mexique, du Portugal, de Tunisie, de la Zone Afrique UEMOA, le 7 décembre 2021 à Paris, à l'occasion de Financium, le grand événement annuel des dirigeants financiers, pour discuter les opportunités de collaboration dans les domaines d'intérêt mutuel pour nos adhérents.

D'autres pays représentés par leurs associations et organisations professionnelles ont manifesté un intérêt marqué pour cette initiative de collaboration afin de poursuivre voire d'amplifier la coopération avec d'autres zones géographiques.

Un domaine d'intérêt commun émergeant est la démarche RSE ainsi que la nécessité de travailler ensemble pour offrir à nos membres un espace et un réseau actifs au travers duquel nous apprenons, discutons et nous engageons dans les initiatives internationales importantes, comme par exemple le développement des normes et du reporting durable en Europe et à l'international.

Deux domaines supplémentaires de collaboration envisagés sont le digital et la fiscalité et d'autres seront explorés en vue de garantir que tous les pays et chaque continent puissent exprimer leur voix et la possibilité de diriger ces sujets ou d'autres d'intérêt commun pour le compte de nos membres.

Nous reconnaissons en outre la nécessité de consulter nos membres pour prioriser d'autres domaines importants d'intérêt mutuel sur lesquels nous pouvons coopérer au profit de tous.

Le Groupe International de la DFCG jouera un rôle actif en coordonnant la première initiative, la démarche RSE, parmi les organisations partenaires.

Nous sommes ravis de porter cette initiative internationale, à la fois sur nos priorités partagées et sur les travaux déjà engagés, notamment sur la question de la RSE. Cette initiative est importante pour l'ensemble de la communauté financière internationale.

DFCG.

Le réseau
des dirigeants
financiers



PAFE

Portuguese Association of Financial Executives



ejecutivos de finanzas



COGEREF TUNISIE



Associazione Nazionale
Direttori Amministrativi e Finanziari



Club des financiers du nord



SOUTHERN AFRICAN INSTITUTE
FOR BUSINESS ACCOUNTANTS

الجمعية المغربية للمؤسسين الماليين
ASSOCIATION MAROCAINE DES CONSOLIDEURS FINANCIERS

